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ACTA NÚM. 07 
 
Comissió de Relacions Internacionals 
i de Política Lingüistica: 
 
Maria Dolores Bernabeu Tamayo 
Albert Branchadell Gallo 
Montserrat Capdevila Batet 
Conxita Márquez Bargalló 
Maite Martín Ibáñez 
Màrius Martínez Muñoz 
Masoliver Puig, Montserrat 
Antoni Méndez Vilaseca 
María Teresa Paramio Nieto 
Marta Vilalta Casals  
Esther Zapater (En substitució de la Dr  
Recoder) 

 

A Bellaterra, a les 10:05 hores del dia 29 de gener 
de 2018, es reuneixen a la sala de Juntes del 
Rectorat, i sota la presidència del vicerector de 
Relacions Internacionals, doctor Màrius Martínez 
Muñoz, els membres de la Comissió de Relacions 
Internacionals i de Política Lingüística assenyalats 
al marge. 
 
 
 

Excusen la seva inassistència les senyores Maite Martín Ibáñez i María José Recoder 
Sellarés i el senyor Jordi Prat Fernández. 
 
Assisteixen a la reunió, amb veu i sense vot el senyor Francisco Javier Lafuente Sancho, com 
a suport les senyores Marta Estella Clota i Marta Miró Olivé i com a convidat el senyor Joan 
Mercion Tenas. 
  
No assisteixen les senyores Ada Basterrica Beloqui, Wasima Cherif, Ivette Mañalich Cortada i 
els senyors Juan José Bravo San José, Ricardo Lozano Fuentes i Antonio Martín Artiles. 
 
Hi actua com a secretària la senyora Marta Tatger Olivé, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
Ordre del dia: 
 
Punt 1  Aprovació de l'acta de la darrera sessió. 
Punt 2  Informe del President de la comissió. 
Punt 3  Presentació de la Memòria d’actuacions del Pla de Llengües del 2017. 
Punt 4  Presentació i aprovació, si escau, de les actuacions del Pla de Llengües per al 
2018. 
Punt 5  Presentació i aprovació, si escau, de les bases de les convocatòries d’ajuts del Pla 
de Llengües per al 2018. 
Punt 6  Aprovació de la Convocatòria del Programa DRAC 2018. 
Punt 7  Aprovació del canvi de nom del Programa International Summer Term per 
International Summer School. 
Punt 8  Informe sobre auditories de qualitat lingüística a la UAB. 
Punt 9  Afers de tràmit. 
Punt 10 Torn obert de paraules. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la darrera sessió 
 
Els membres de la Comissió aproven, per assentiment, l’acta de la darrera sessió del dia 
19 d’octubre de 2017.  
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2. Informe del president de la Comissió 
 
El president de la Comissió informa sobre el viatge que s’ha fet durant el mes de desembre 
per participar al congrés de l’Institut Confuci, un congrés que va destacar l’interès de la Xina a 
impulsar el projecte «One Belt, One Road», la nova ruta de la seda, sobretot en aspectes 
d’inversió econòmica, però també, i per la part que afecta la Universitat, en aspectes 
acadèmics. Explica també que es preveu que de cara al març la UAB faci un viatge a la Xina 
per activar-hi el chapter Alumni i projectar la presència de la UAB.  
 
En relació amb els espais ocupats per l’Àrea d’Afers Internacionals, recorda als membres de 
la Comissió que l’estiu passat es va mudar una part de l’equip de l’Àrea a la planta baixa de 
l’Hemeroteca i ara s’està treballant per completar el trasllat de tota l’Àrea. 
 
Per als temes de política lingüística, el president passa la paraula a Joan Melcion, director del 
Servei de Llengües, que parla de la davallada que hi ha hagut en el nombre d’inscripcions i 
matrícules al Servei de Llengües durant el curs acadèmic 2016-2017. Comenta que hi ha 
hagut una caiguda global de les matrícules de cursos de llengües estrangeres, tant a les 
universitats catalanes com en general en el sector de l’ensenyament d’idiomes; per exemple, 
fins i tot a les EOI de Madrid la matrícula ha baixat un 25 %. Informa que a la UAB la caiguda 
és d’un 40 % l’any anterior i que és una caiguda generalitzada en tots els idiomes, però 
sobretot en l’anglès. Diu que és un fenomen que està passant a tots els serveis lingüístics 
universitaris, que des del curs 2014-2015 han tingut una pèrdua d’al voltant del 25 % respecte 
dels anys anteriors. Diu que aquesta tendència sembla que és general a l’Estat.  
 
El director del Servei de Llengües presenta en detall les dades de la matrícula al Servei de 
Llengües, comparades per cursos, per facultats i per idiomes matriculats. Exposa que, entre 
altres coses, els motius de la davallada de la matrícula en cursos d’idiomes estrangers, a part 
del factor de la crisi econòmica, és que els estudiants inicien l’etapa universitària amb un nivell 
més alt de llengua estrangera. Explica que enguany hi ha hagut un increment significatiu 
d’alumnes de primer curs que han fet les proves de nivell, el 93,7 % de les quals han estat 
d’anglès, i destaca les facultats que tenen un nombre molt elevat d’estudiants que participen 
en aquestes proves (la Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia, i la Facultat de Ciències 
de la Comunicació).  
 
Informa que, davant d’aquesta situació tan preocupant, des de la CIFALC s’ha decidit veure 
quin pla d’acció es pot dur a terme i quines estratègies cal repensar per millorar aquestes 
xifres, perquè potser cal replantejar el model amb el qual es treballa ara.  
Acabades les informacions del director del Servei de Llengües, pren la paraula el president de 
la Comissió. Recorda que la posició de l’Equip respecte a l’exigència de tenir el nivell B2 per 
obtenir el títol universitari segueix sent la mateixa: fins que no hi hagi un canvi de política de 
finançament per obtenir aquest nivell B2, la UAB ha decidit no vincular l’expedició del títol al 
fet d’obtenir el nivell B2 d’idioma estranger. 
 
Es genera debat sobre aquest fenomen entre els membres de la Comissió i, finalment, es 
conclou que cal repensar i reconduir el model que s’està treballant.  
 
 
3. Presentació de la memòria d’actuacions del Pla de llengües per al 2017 
 
El president de la Comissió passa la paraula a Marta Estella, sotsdirectora del Servei de 
Llengües de la UAB, que fa saber els antecedents sobre el Pla de llengües als membres de la 
Comissió amb els documents remesos (annex 1 i annex 2) i comenta una mica el document 
enviat als membres de la Comissió com a annex 3, posant èmfasi en alguns punts que 
preocupaven inicialment la Comissió o que presenten alguna particularitat, com per exemple 
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el punt 4 del document, que no s’ha treballat i que ha quedat paralitzat al llarg del curs i que, 
per tant, queda pendent per a aquest 2018 i cal reprendre.  
 
El president de la Comissió recorda que és un pla pluriennal que ve de l’equip anterior.  
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Considerar-se assabentada del desenvolupament de les actuacions del Pla de 
llengües de la UAB per al 2017 (annex 3).  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
  
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
4. Presentació i aprovació, si escau, de les actuacions del Pla de llengües per al 2018 
Per tractar aquest punt, el president de la Comissió passa la paraula, de nou, a Marta Estella, 
sotsdirectora del Servei de Llengües, que comenta que les accions planificades per a aquest 
2018 són continuistes i explica algunes de les accions que es recullen en els documents 
facilitats als membres de la Comissió.  
 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Aprovar les actuacions del Pla de llengües per a l’any 2018, que es recullen a 
l’annex 4, les quals estan subjectes a la disponibilitat pressupostària prevista al 
Pressupost de la UAB.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
5. Presentació i aprovació, si escau, de les bases de les convocatòries d’ajuts del Pla de 
llengües per al 2018 
 
El president de la Comissió passa de nou la paraula a la sotsdirectora del Servei de Llengües, 
que explica cada una de les ajudes que es presenten als membres de la Comissió. Destaca 
com a novetat més important que s’ha afegit la correcció en català a la mateixa convocatòria 
d’ajudes per a la correcció de materials docents que fins ara s’aprovava només per a l’anglès.  
 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
Primer. Aprovar les bases de les convocatòries d’ajuts del Pla de llengües per a l’any 
2018, que es recullen als annexos 5, 6, 7, 8 i 9, les quals estan subjectes a la 
disponibilitat pressupostària prevista al Pressupost de la UAB.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent en matèria de relacions 
internacionals, per tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
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6. Aprovació de la convocatòria del Programa DRAC de 2018 
 
El president de la Comissió passa la paraula a Marta Vilalta, que explica la convocatòria del 
Programa DRAC de mobilitat d’estudiants entre universitats de la Xarxa Vives. Comenta que 
no és cap novetat i que segueix els mateixos criteris que anys anteriors. Explica el document 
remès als membres de la Comissió. 
 
Igualment, presenta als membres de la Comissió la possibilitat d’aprovar que el pressupost 
disponible es reparteixi de manera homogènia o proporcional.  
 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Aprovar la convocatòria del Programa DRAC de 2018 (annex 10).  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent en matèria de relacions 
internacionals, per tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
7. Aprovació del canvi de nom del Programa International Summer Term per ‘Internacional 
Summer School’ 
 
El president de la Comissió comenta que el canvi de nom s’entén com una estratègia 
fonamental a l’hora de posicionar-se a les xarxes, atès que el terme que es fa servir quan es 
busca aquesta modalitat d’estades és summer school. Diu que s’ha vist que ningú buscava 
summer term i, en canvi, sí que buscaven molt international summer school. Explica que 
també s’ha fet una cerca en els termes utilitzats per altres molt bones universitats i també s’ha 
vist que totes fan servir summer school i, per tant, s’entén que aquest canvi farà posicionar 
millor el programa de la UAB.  
 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Aprovar el canvi de nom del Programa International Summer Term per 
International Summer School.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent en matèria de relacions 
internacionals, per tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
8. Informe sobre auditories de qualitat lingüística a la UAB 
 
El president de la Comissió passa de nou la paraula al director del Servei de Llengües, que 
informa dels resultats que arriben de les auditories fetes per la Generalitat, així com d’alguns 
suggeriments de millora. Exposa que la qualitat lingüística en textos institucionals forma part 
del finançament variable per objectius (dins de la valoració de la qualitat de la docència de les 
universitats). Comenta que en la darrera auditoria es van avaluar unes 4.000 paraules per 
cada idioma (català i anglès) i en el darrer informe es van computar 35 errors lleus en textos 
en català i 40 errors lleus i 4 de greus en anglès, que suposen un assoliment que no arriba al 
70 per cent i, per tant, una penalització de 10.000 euros en variable. 
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Diu que, segons consta a l’informe d’enguany, sembla que s’han millorat una mica els 
resultats, ja que no es té cap error greu en anglès.  
 
La Comissió, per assentiment, acorda: 
 
Primer. Considerar-se assabentada del contingut de l’informe sobre auditories de 
qualitat lingüística (annex 11).  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent competent en matèria de relacions 
internacionals, per tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
9. Assumptes de tràmit 
No n’hi ha cap tema per a tractar en aquest apartat de l’ordre del dia. 
 
 
10. Torn obert de paraules 
 
El president de la Comissió comenta que possiblement a la International Summer School 
d’enguany s’incorporarà una nova assignatura impartida pels Comediants i en anglès. Encara 
no pot donar-ne més detalls perquè s’està en fase de negociació i no es dona per fet del tot, 
però espera poder confirmar-ho i facilitar-ne tots els detalls disponibles a la propera sessió de 
la Comissió.  
 
 
A les 11.28 el president de la Comissió aixeca la sessió, de la qual com a secretària, estenc 
aquesta acta.  
 
 
La secretària Vist i plau 
 El president 
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